
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 18 

XVIII Posiedzenie w dniu 25 lutego 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 25 lutego 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:17 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak-Puk 

2. Wojciech Adamczewski 

3. Włodzimierz Drótkowski 

4. Sławomir Grzelczyk 

5. Anna Jaworska 

6. Gabriela Kasperska 

7. Wiesław Kasperski 

8. Rafał Klem 

9. Krzysztof Łączny 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym.       

W sesji uczestniczyło 13 radnych – Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. 

 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został przesłany do radnych w stosownym 

terminie w związku z powyższym nie ma obowiązku odczynia. Uwag do porządku sesji nie 

było. Wpłynęły pisma rodziców dzieci przedszkolnych ze Starego Bojanowa oraz 

mieszkańców Poladowa. Pisma zostały skierowane do Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 

Komisja zajęła się tymi sprawami i na te okoliczność zostały przygotowane uchwały, które 

zostaną wprowadzone do porządku sesji. Radni otrzymali uchwały w wersji papierowej. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad w pkt 9 ppkt 13 projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi mieszkańców Poladowa.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenie do porządku obrad w pkt 9 ppkt 14 projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku rodziców dzieci przedszkolnych ze Starego Bojanowa. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie porządku sesji ze zmianami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

 

3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z XVII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokół jest do wglądu w Biurze 

Rady. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Pytań nie było. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Pytań nie było. 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Nie było. 

8. Podziękowania dla Kierownika Posterunku Policji w Śmiglu oraz Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kościanie. 

Przewodniczący Rady wraz z Burmistrz Śmigla Panią Małgorzatą Adamczak podziękowali 

Panu Gwidonowi Kaczmarkowi za wieloletnią pracę jako Kierownika Posterunku Policji                   

w Śmiglu. Pan Robert Natunewicz – Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                   

w Kościanie niestety nie mógł przybyć na sesję. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2020, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Pani Ewa Mituła. Po stronie dochodów  

dokonuje się następujących zmian: 

a) Rozdział 80104 Przedszkola – zwiększenie dochodów o kwotę 8.000,00 zł na podstawie 

wniosku dyrektora jednostki oświatowej. 

b) Rozdział 92695 Pozostała działalność – zwiększenie dochodów o kwotę 7.040,00 zł                         

w związku z otrzymaniem z Ministerstwa Sportu dofinansowania na realizację programu „Im 

wcześniej i więcej tym skuteczniej” (zajęcia sportowe dla uczniów z elementami gimnastyki 

korekcyjno – kompensacyjnej). 

Po stronie wydatków dokonuje się następujących zmian: 

a) Rozdział 60016 - Drogi publiczne gminne: przesunięcie kwoty 50.000 zł na realizację 

zadania polegającego na opracowaniu dokumentacji projektowej dla zadania „Remont 

zabytkowego muru cmentarza poewangelickiego przy ul. Kościuszki w Śmiglu”, 

b) Rozdział 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami: Utworzenie 

zadaniamajątkowego „Rewitalizacja pomieszczeń i otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu 



(część zadania była zrealizowana w 2018 i 2019 roku) w związku z planowanym 

otrzymaniem dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego – 

(Wielkopolski Regionalny Program Operacyjny na lata 2014-2020, Poddziałanie 9.2.1 

Rewitalizacja miast i ich dzielnic, terenów wiejskich, poprzemysłowych i powojskowych) - 

kwota zadania 602.575,00 zł. 

c) Rozdział 71004- Plany zagospodarowania przestrzennego – zmniejszenie wydatków                       

o kwotę 20.000,00 zł. 

d) Rozdział 80101 – Szkoły Podstawowe: zwiększenie wydatków o kwotę 8.000,00 zł 

zgodnie z wnioskiem dyrektora jednostki oświatowej. 

e) Rozdział 85219 – Ośrodki pomocy społecznej – przesunięcie kwoty 6.046,00 zł pomiędzy 

paragrafami na wniosek kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu. 

f) Rozdział 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – przesunięcie między 

paragrafami (kwota 4.000,00zł ) oraz rozdziałami (kwota 5.000,00 zł) 

g) Rozdział 92120 – Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami: 

- zwiększenie o kwotę 20.000,00 zł planu finansowego dotacji celowych na dofinansowanie 

prac remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych w związku z pozytywną opinią 

Komisji Finansowo - Gospodarczej wydaną dla dwóch złożonych wniosków, 

- zwiększenie wydatków na zakup energii o kwotę 5.000 zł (dotyczy ogrzewania kaplicy 

poewangelickiej w Śmiglu), 

- zwiększenie wydatków o kwotę 50.000,00 zł w związku z realizacją zadania polegającego 

na opracowaniu dokumentacji projektowej dla zadania „Remont zabytkowego muru 

cmentarza poewangelickiego przy ul. Kościuszki w Śmiglu”. 

h) Rozdział 92695 – Pozostała działalność – zwiększenie wydatków o kwotę 7.040,00 zł                       

w związku z otrzymaniem z Ministerstwa Sportu dofinansowania na realizację programu „Im 

wcześniej i więcej tym skuteczniej” (zajęcia sportowe dla uczniów z elementami gimnastyki 

korekcyjno – kompensacyjnej). 

Po stronie przychodów dokonuje się następujących zmian: 

Zmienia się klasyfikację przychodów, tzn. kwotę 250.841,40 (niewykorzystane środki                         

z Funduszu Dróg Samorządowych na zadanie Przebudowa ul. Mierosławskiego w Śmiglu) 

ujętą dotychczas w paragrafie 950 „Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 

ustawy” klasyfikuje się w paragrafie 905 „Przychody jednostek samorządu terytorialnego                          

z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających                       

z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach” 

Wprowadza się do budżetu Gminy Śmigiel po stronie przychodów (wolne środki) kwotę 

602.575.00 zł. 

 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2020, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 



Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/171/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 5). 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2020-2029, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Pani Ewa Mituła. Do uchwały w sprawie 

zmian WPF na lata 2020-2029 zostały naniesione zmiany, które zostały wprowadzone 

zmianami w uchwale budżetowej na 2020 rok oraz zmiany wprowadzone Zarządzeniem 

Burmistrza Śmigla 148 z dnia 10 lutego 2020 r. W wykazie przedsięwzięć wprowadza się 

zadanie majątkowe „Rewitalizacja pomieszczeń i otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu”. 

Złożono autopoprawkę z uwagi na to, iż do momentu złożenia projektu omawianej uchwały 

dysponowano sprawozdaniami za III kwartał 2019 r. a obecnie są już do dyspozycji 

sprawozdania za IV kwartał 2019 r. Autopoprawki uwzględniają współczynniki w oparciu o 

aktualne sprawozdania. 

Radni otrzymali autopoprawki w wersji papierowej. 

 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna wraz z autopoprawkami. 

 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy będzie realizowana droga Poladowo – 

Morownica. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na chwilę obecną nie wprowadzają tego zadania. Będzie to 

zapewne na kolejnych sesjach. Na początek będzie przygotowanie dokumentacji projektowej  

i przetargu a dopiero w 2021 roku będzie realizacja. Inwestycja opiewa na poziomie 2 mln zł 

a z budżetu Gminy będzie trzeba wyłożyć ok 1 mln zł. 

Burmistrz Śmigla Pani Małgorzata Adamczak, że jest to miła niespodzianka bo w ostatniej 

chwili dostali informację z Urzędu Marszałkowskiego o dotacji. 

Więcej pytań nie było. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przyjęcia autopoprawek do zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 

2020 - 2029. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2020-2029                                 

wraz z autopoprawką.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/172/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 6). 

3) udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru budynków, nie 

stanowiących własności gminy - Stara Przysieka Druga, 

Projekt przedstawiła Pani Ewa Mituła. Wpłynęły dwa wnioski o dotację celową z budżetu 

Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru budynków, nie stanowiących własności gminy. Pierwszy wniosek 

został złożony przez Spółkę Popiołek dla Dworu w Starej Przysiece Drugiej. Spełnia 

wszystkie wymogi formalne. Kwota o jaką wnioskuje to 20 tys. zł.  

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru budynków, nie stanowiących 

własności gminy - Stara Przysieka Druga, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/173/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 7). 

4) udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru budynków, nie 

stanowiących własności gminy - Stare Bojanowo, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Ewa Mituła. Kolejny wniosek na dotację celową złożyła 

Parafia Rzymskokatolicka w Starym Bojanowie. Wniosek spełnia wymogi formalne. Kwota 

dotacji wynosi 20 tys. zł. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 



Głosowano w sprawie: 
udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru budynków, nie stanowiących 

własności gminy - Stare Bojanowo.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/174/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 8). 

5) niedochodzenia należności cywilnoprawnych przypadających Gminie Śmigiel lub 

jednostkom organizacyjnym, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Ewa Mituła. Ustawą z dnia z dnia 19 lipca 2019 

r. o zmianie niektórych ustaw w celu ograniczenia zatorówpłatniczych, dokonano zmiany w 

ustawie z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych poprzez rozszerzenie uprawnień 

organów stanowiących jednostek samorządu terytorialnego, do stanowienia w drodze 

uchwały, o niedochodzeniu należności o charakterze cywilnoprawnym z tytułu rekompensaty 

przyznanej ustawą o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych. 

Przepisy ustawy o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych 

określają, że wierzycielowi, od dnia nabycia uprawnienia do odsetek za ww. opóźnienie, 

przysługuje od dłużnika, bez wezwania, rekompensata za koszty odzyskiwania należności, 

stanowiąca równowartość kwoty 40 euro – gdy wartość świadczenia pieniężnego nie 

przekracza 5000 złotych. W świetle wskazanych powyżej przepisów, gmina powinna naliczyć 

przedsiębiorcy zwlekającemu z zapłatą należności odsetki karne oraz rekompensatę w 

wysokości 40 euro. Przedmiotowa uchwała ma na celu zwolnienie przedsiębiorców 

działających na terenie Gminy Śmigiel z dodatkowych kosztów, jakimi byłoby naliczane 

rekompensaty wynikającej z przekroczenia terminu płatności, spowodowane często 

chwilowymi trudnościami płatniczymi czy zwykłym przeoczeniem terminu. 

 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał czy poniżej 40E będzie nienaliczane czy na wyższe 

kwoty też i czy nie jest to nierówne traktowanie podmiotów. 

Pani Skarbnik wytłumaczyła, że będzie to dotyczyć tylko przedsiębiorców, których umowy 

nie przekraczają 40 euro. Wszystko wynika z ustawy i to ustawodawca przewidział taką 

możliwość. 

 

Głosowano w sprawie: 
niedochodzenia należności cywilnoprawnych przypadających Gminie Śmigiel lub jednostkom 

organizacyjnym,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Włodzimierz Drótkowski 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/175/2020 została podjęta (załącznik nr 9). 

O godz. 15:40 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. Obrady wznowiono o godz. 

15:50 w niezmienionym składzie – 13 radnych. 

 

6) nadania nazwy ulicy Pogodnej w Czaczu, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Małgorzata Pelec – pracownik Urzędu. Konieczność 

nadania nazwy ulicy działką o nr geod. 563/8 i 563/9 w Czaczu będącej drogą prywatną 

spowodowana była wnioskiem właścicieli o nadanie nazwy ulicy. Zgodnie z art. 8 ust. 1a 

ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych (Dz. U. 2018 r. poz. 2068 ze zm.) 

nadanie nazwy drodze wewnętrznej wymaga uzyskania pisemnej zgody właścicieli terenów 

na których jest ona zlokalizowana. Nadanie nazwy ulicy dla tego rejonu Czacza jest 

niezbędne, ponieważ umożliwi ustalenie właściwej numeracji porządkowej dla przyległych 

do ulicy nieruchomości, na których aktualnie powstaje zabudowa mieszkaniowa. 

 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy Pogodnej w Czaczu, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/176/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 10). 

 

7) uchylenia Uchwały Nr XI/100/11 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 25 sierpnia 2011 r.                        

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów 

lokalizacji siłowni wiatrowych – gmina Śmigiel, obszar „Spławie”, 



Projekt uchwały przedstawiła Pani Monika Pierożyńska – Semenków – pracownik Urzędu.      

W wyniku wejścia w życie ustawy o inwestycjach w zakresie elektrowni wiatrowych w roku 

2016, zaistniała sytuacja, należało przebadać zasadność obowiązujących planów, które 

zezwalały usytuowanie elektrowni wiatrowe. W wyniku analizy i rozmów, konsultacji została 

podjęta decyzja, która ma swoje kolejności: wymianę studium uwarunkowań, następnie 

należy uchylić plany, które w 2008 r. zostały uchwalone dla siłowni wiatrowych. Obszar 

Spławie zostaje uchylony w całości. Inwestor nie widział możliwości jakiegokolwiek 

usytuowania siłowni wiatrowych.  

 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchylenia Uchwały Nr XI/100/11 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 25 sierpnia 2011 r. w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów lokalizacji 

siłowni wiatrowych – gmina Śmigiel, obszar „Spławie”, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

 

Uchwała nr XVIII/177/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 11). 

8) uchylenia Uchwały Nr XI/99/11 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 25 sierpnia 2011 r.             

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów 

lokalizacji siłowni wiatrowych – gmina Śmigiel, obszar „Żegrówko – Morownica”, 

Projekt uchwały również przedstawiła Pani Monika Pierożyńska – Semenków. Sytuacja jest 

podobna do poprzedniej uchwały z tym, że nie uchyla się całego terenu. Istnieją już dwie 

siłownie wiatrowe. Dodatkowo Inwestor stwierdził, że jest jeszcze możliwość usytuowania 

elektrowni wiatrowych. Oczekuje on na zmianę przepisów w tym zakresie bądź postawienia 

mniejszych elektrowni. 

 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał jakie są teraz obowiązujące przepisy i czy wpływały 

one na mieszkańców. 

Pani Monika Pierożyńska – Semenków odpowiedziała, że pojawiały się wnioski z chęcią 

inwestowania w zabudowę mieszkaniową ale przepisy niestety to uniemożliwiały. 

Pozostawienie tego obszaru uniemożliwia rozwój infrastruktury mieszkaniowej. Przepisy 

określają odległości od zabudowań, odległość oddziaływania siłowni wiatrowych na tzw. 10h 

– dziesięciokrotność wysokości siłowni wiatrowych. 

Więcej pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 



uchylenia Uchwały Nr XI/99/11 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 25 sierpnia 2011 r. w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów lokalizacji 

siłowni wiatrowych – gmina Śmigiel, obszar „Żegrówko – Morownica”,.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Beata Żyto 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/178/2020 została podjęta (załącznik nr 12). 

9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenów aktywizacji gospodarczej w obrębie miejscowości Bronikowo, gmina Śmigiel, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Monika Pierożyńska - Semenków. Uchwałę podejmuje się 

na wniosek Burmistrza Śmigla, który uwzględnia złożony wniosek firmy znajdującej się na 

tym terenie w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Śmigiel w obrębie wsi Bronikowo. Dla tego terenu obowiązują przepisy, ustalenie, plany                    

z 1998  i 1999 roku. Nie przyzwalają one na dalsze inwestowanie. Wniosek o zmianę ww. 

planów podyktowany jest planami inwestycyjnymi firmy na kolejne lata.  

 

Opinia Komisji Planowania i Rozwoju jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenów aktywizacji gospodarczej w obrębie miejscowości Bronikowo, gmina Śmigiel,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/179/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 13) 

10) przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2020, 



Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Pani Joanna Szudra. Ustawa o ochronie zwierząt zobowiązała gminy 

do opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz do zapobiegania bezdomności zwierząt. 

Rozwiązywanie tych problemów jest w świetle ww. ustawy zadaniem własnym gminy. 

Ustawa nakłada na gminę konkretne zadania związane z opieką nad zwierzętami oraz 

zobowiązuje do zaplanowania środków finansowych na ich realizacje w budżecie gminy. 

Działanie te samorząd prowadzi w oparciu o uchwalany corocznie do 31 marca przez radę 

gminy stosowny program. Zgodnie z art. 11a ww. ustawy przygotowany został projekt 

Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2020 i przesłany do zaopiniowania powiatowemu 

lekarzowi weterynarii, organizacjom społecznym, których statutowym celem działania jest 

ochrona zwierząt, działającym na obszarze gminy, poprzez umieszczenie projektu programu 

na stronie internetowej urzędu gminy z informacją o możliwości zaopiniowania                           

w określonym terminie, oraz dzierżawcom obwodów łowieckich, działającym na obszarze 

gminy. Poinformowała o błędzie pisarskim w dacie w uzasadnieniu. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2020, 

 Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/180/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 14). 

11) przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych Rady 

Miejskiej Śmigla, 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęło pismo Przewodniczącego 

Komisji Spraw Społecznych, który zrezygnował z pełnienia funkcji Przewodniczącego 

Komisji Spraw Społecznych. Prosił o przyjęcie jego rezygnacji. Dodał, że należy uszanować 

jego wolę. Dlatego został przygotowany projekt uchwały. 

 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

Śmigla, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/181/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 15). 

12) zmiany uchwały Nr II/7/2018 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 listopada 2018 r.               

w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych. 

W związku z przyjęciem uchwały o rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Komisji Spraw 

Społecznych zobowiązuje to Radę do podjęcia uchwały o wyborze nowego 

Przewodniczącego oraz jego Zastępcę. Przewodniczący Rady poprosił aby z grona członków 

Komisji Spraw Społecznych zaproponować Przewodniczącego i następnie jego Zastępcę. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zaproponował kandydaturę Pani Danuty Strzelczyk. Radna 

Danuta Strzelczyk wyraziła wolę pełnienia funkcji Przewodniczącej Komisji Spraw 

Społecznych. 

Radna Danuta Strzelczyk na Zastępcę Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych 

zaproponowała kandydaturę Pani Gabrieli Kasperskiej. Radna Gabriela Kasperska wyraziła 

wolę pełnienia tejże funkcji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w uchwale o powołaniu Komisji Spraw Społecznych 

wpisuję się „Na Przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych wybrano Danutę Strzelczyk”               

a „Na Zastępcę Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych wybrano Gabrielę Kasperską”. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr II/7/2018 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 listopada 2018 r. w sprawie 

powołania Komisji Spraw Społecznych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

 

Uchwała nr XVIII/182/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 16). 

 

13) rozpatrzenia skargi mieszkańców Poladowa, 



Przewodniczący Rady poinformował, że wypłynęło pismo od mieszkańców Poladowa i pismo 

to zostało skierowane do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Michał Skrzypczak przedstawił uchwałę. 

Dnia 3 lutego 2020 r. do Przewodniczącego Rady Miejskiej Śmigla wpłynęło pismo Mieszkańców wsi 

Poladowo dotyczące nielegalnego wydobywania kruszywa oraz niszczenia drogi z Poladowa do 

Żegrowa.  Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu 19 lutego 2020 r. uznała, że pismo to 

jest skargą. Komisja stwierdziła braki formalne w postaci braku wskazania osoby wnoszącej skargę 

oraz braku adresu zwrotnego a tym samym braku możliwości wystąpienia o uzupełnienie i odpowiedź.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła stanowisko, że złożona skarga powinna pozostać bez 

rozpatrzenia. W związku z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wnosi aby pozostawić 

skargę bez rozpatrzenia i przyjąć niniejszą uchwałę. Jednakże z uwagi na ważność sprawy                                    

i szczególny cel społeczny na posiedzenie Komisji został zaproszony Kierownik Posterunku Policji w 

Śmiglu oraz Przedsiębiorca wymieniony w piśmie. Przedsiębiorca zobowiązał się do naprawy 

zniszczonej drogi a Kierownikowi Policji zostały przedstawione zagrożenia bezpieczeństwa 

mieszkańców wymienione w piśmie.  

Pracownicy Urzędu Miejskiego Śmigla podjęli czynności administracyjne prowadzące                             

do stwierdzenia legalności eksploatacji złóż żwiru. Pracownicy konsultowali się ze Starostwem 

Powiatowym w Kościanie oraz wystosowali pismo do Okręgowego Urzędu Górniczego w Poznaniu. 

 

Radny Wojciech Adamczewski zaapelował do mieszkańców aby podczas składania pisma, wniosku, 

petycji były zachowane wszystkie wymogi formalne. Wtedy będzie to rozpatrzone. 

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi mieszkańców Poladowa, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/183/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 17). 

14) pozostawienia wniosku rodziców dzieci przedszkolnych ze Starego Bojanowa bez 

rozpoznania. 

 

Projekt uchwały przedstawił również Pan Michał Skrzypczak. Komisja Skarg, Wniosków                     

i Petycji na posiedzeniu w dniu 10 lutego 2020 r. zapoznała się z wnioskiem rodziców dzieci 

przedszkolnych ze Starego Bojanowa. Komisja stwierdziła brak adresu wnoszącego i zarazem 

brak możliwości wezwania go do uzupełnienia braków. Po wykonaniu wstępnego 

rozpatrzenia, Komisja – na podstawie §105 ust. 2 Statutu Gminy Śmigiel – przekazała swoją 

uchwałę dotyczącą wyżej wymienionego wniosku Przewodniczącemu Rady. W związku ze 

stwierdzeniem niedających się usunąć braków formalnych wniosku, wniosek ten należało 

pozostawić bez rozpoznania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 



pozostawienia wniosku rodziców dzieci przedszkolnych ze Starego Bojanowa bez 

rozpoznania.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (2) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak 

Uchwała nr XVIII/184/2020 została podjęta jednogłośnie (załącznik nr 18). 

10. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 

Nie było interpelacji i zapytań. 

11. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Brak. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

Brak. 

13. Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku sesji Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

 

   Przewodniczący 

   Rady Miejska Śmigla 

   Wiesław Kasperski 

  

 

 

 

Przygotował(a): Paulina Bobowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


